
ح کرد:  معاون دادستانی تهران دراظهارات جدیدی مطر

 بابک زنجانی خیانت کرد
 این روزها بار دیگر نام بابک زنجانی بیش از همیشه مطرح 
می شود. دریافت گزارشی از سوی بانک مرکزی و شرکت ملی 
نفت، در سال ۱۳۹۱ در رابطه با اخذ مبلغ قابل توجهی ارز 
از بانک مرکزی و عدم بازپرداخت کامل آن و فروش مبلغ 
قابل توجهی ارز در بازار آزاد و نبود بازپرداخت ما به  ازای مبلغ 
نفت دریافتی، نقطه شروع پیگیری پرونده بابک زنجانی در 
قوه قضائیه بود. پس از بررسی گزارش از سوی مراجع قضائی، 
بابک زنجانی با نام کامل »بابک مرتضی زنجانی« در تاریخ 
نهم دی ماه سال ۱۳۹۲، بازداشت شد. اسفند ۱۳۹۴ حکم 
بابک زنجانی مبنی بر محکومیت وی به اعدام، ردمال به 
کی )شرکت ملی نفت ایران( و جزای نقدی معادل یک  شا
چهارم مبلغ پولشویی، صادر شد. در آذر ۱۳۹۵ حکم اعدام 
بابک زنجانی از سوی دیوان عالی کشور تأیید شد، البته با این 
گر محکوم علیه، کلیه اموال را مسترد کند و خسارات  قید که ا
را جبران کند، می تواند از ارفاقات قانونی ذیل ماده ۱۱۴ قانون 
مجازات اسلامی بهره مند شود. حجت الاسلام والمسلمین 
غلامحسین محسنی اژه ای، رئیس قوه قضائیه در نشست 
شورای عالی قوه قضائیه )سی ام بهمن ۱۴۰۲(، این خبر را 
اعلام کرد که در نتیجه تلاش های همه بخش های ذی ربط، 
اموال »بابک زنجانی« در خارج از کشور شناسایی و به تهران 
منتقل شد. رئیس کل بانک مرکزی نیز در روز اول اسفند این 
خبر را تأیید  و اظهارکرد: اموال بازگردانده شده بابک زنجانی 
که به صورت دارایی های ارزی است، به خزانه بانک مرکزی 
منتقل شده است؛ بنابراین بدهی زنجانی به مبلغ یک 
میلیارد و ۹۶۷ میلیون و ۵۰۰ هزار یورو تسویه شد و این اموال 
به عنوان پشتوانه پولی کشور به خزانه بانک مرکزی بازگشت. 
سخنگوی قوه قضائیه در این رابطه گفت: با گزارش مقامات 
تخفیف  درخواست  اموال،  استرداد  مورد  در  ذی صلاح 
مجازات »بابک زنجانی« از سوی دادگستری استان تهران 
مطرح شد و با تأیید رئیس قوه قضائیه و موافقت رهبر انقلاب 

حکم اعدام وی نقض و تبدیل به ۲۰ سال حبس شد. 
 جزئیات پرونده بابک زنجانی

 معاون رئیس کل دادگستری استان تهران بیان داشت: 
برخی  می توانست  زمانی  مقطع  یک  در  زنجانی  بابک 
مشکلات کشور در حوزه تحریم های اقتصادی را رفع کند، اما 
از اعتمادی که نسبت به او صورت گرفت سوءاستفاده و در 
حق امانت بیت المال خیانت کرد. طی سنوات گذشته برخی 
اشخاص و بخش ها خواستار ارفاق در حق محکوم علیه و 
آزادی بابک زنجانی بودند، اما صداقت لازم در رفتار بابک 
زنجانی وجود نداشت؛ در مقابل نیز برخی اصرار بر اجرای 
و  جریانات  از  بعضی  حتی  و  داشتند  حیات  سلب  حکم 
آن  از  اجرای حکم سلب حیات،  به دلیل عدم  رسانه ها 
به عنوان نقطه ضعف قوه قضائیه و تسامح بیش از حد با 
بابک زنجانی یاد می کردند و به نوعی در عزم قوه قضائیه برای 
اجرای عدالت در این پرونده ایجاد شک و تردید می کردند 
به گونه ای که حتی اخیرا با یادآوری سالروز تاریخ بازداشت 
بابک زنجانی، عملکرد قوه قضائیه مورد انتقاد قرار می دادند. 
مرتضی تورک ضمن تشریح چگونگی تشکیل پرونده بابک 
زنجانی اظهارکرد: در اوایل سال ۱۳۹۲ مرکز اطلاعات مالی و 
مبارزه با پولشویی به برخی اقدامات و رفتارهای اقتصادی 
بابک زنجانی مشکوک می شود و همین امر سبب شد تا 
دستور ممنوعیت خروج وی از کشور صادر شود. وی ادامه 
داد: هم زمان با این موضوع، شرکت ملی نفت نیز به دلیل عدم 
استرداد حقوق بیت المال شکایتی را در دادسرای وقت مبارزه 
ح کرد و پرونده در مسیر  با مفاسد اقتصادی علیه وی مطر
رسیدگی قرار گرفت؛ در کنار این موضوع، سازمان بازرسی کل 
کشور نیز در همین مقطع زمانی گزارشی را پیرامون موضوعات 
یاد شده ارائه می کند و در نهایت گزارش مرکز اطلاعات مالی و 
مبارزه با پولشویی، شکایت شرکت ملی نفت و گزارش سازمان 

بازرسی پایه های پرونده بابک زنجانی را تشکیل می دهند. 
 بازداشت بابک زنجانی و تشکیل پرونده ۲۰۶ جلدی

 تورک افزود: بررسی سوابق و فرایند اقدامات مجرمانه 
بابک زنجانی در نهایت سبب شد تا در زمستان سال 
۱۳۹۲ با تشکیل پرونده ای به میزان ۲۰۶ جلد بازداشت 
شود و رسیدگی های قضائی وارد فاز جدی تری شود. 
معاون قضائی رئیس کل دادگستری استان تهران با اشاره 
به قریب به ۱۵۰ جلد پرونده با موضوع شناسایی اموال و 
دارایی های بابک زنجانی اظهار کرد: اسناد و گزارشاتی که 
از منشأ بخشی از دارایی های بابک زنجانی به دست آمد 
کی از این بود که نامبرده با وجوه بیت المال اقدام به  حا
خریداری اموالی در کشورهای مختلف کرده است؛ البته 
بابک زنجانی در آن مقطع زمانی مجموعه ای در داخل 
کشور که قریب به ۴۰۰ میلیون دلار ارزش داشت را به عنوان 
بخشی از بدهی خود به وزارت نفت منتقل کرد، اما رویکرد 
دستگاه قضا این بود که بدهی بابک زنجانی به طور کامل 
تسویه شود. تورک اعلام کرد: مجموع بدهی بابک زنجانی 
بر اساس رای دادگاه یک میلیارد و ۹۶۷ میلیون و ۵۰۰ 
هزار یورو در حق وزارت نفت و ۶۷ میلیون یورو در حق 
بانک مسکن است. وی گفت: سوالی که بعضا در اذهان 
جامعه در خصوص فرایند تسویه بدهی بابک زنجانی 
ح می شود این است که چرا این فرایند دچار اطاله  مطر
گردید؛ در پاسخ باید گفت فرایند رسیدگی به پرونده بابک 
زنجانی و صدور رای در کوتاه ترین زمان ممکن صورت 
گرفت، به طوری که پرونده در خردادماه سال ۱۳۹۲ تشکیل 
گردید و کمتر از دو سال در اردیبهشت سال ۱۳۹۴ منتهی 
به صدور کیفرخواست شد و در بهمن ماه همان سال رای 
بدوی از سوی دادگاه صادر گردید. قاضی ویژه اجرای 
کیدات و دستورات  حکم بابک زنجانی ضمن اشاره به تا
ریاست قوه قضائیه به منظور ایجاد زمان بندی مشخص 
برای اقدامات و پیگیری ها به همنظور استرداد حقوق 
بیت المال در پرونده بابک زنجانی خاطرنشان کرد: ریاست 
کید کردند که برای تمامی  قوه قضائیه طی دستوری تا
اقدامات به منظور رد مال زمان بندی مشخصی تعریف و 
تدوین شود و در ادامه این موضوع در ستاد هماهنگی 
ح شد و مقرر گردید  مبارزه با مفاسد اقتصادی نیز مطر
تا مهلت سه ماهه ای برای بازگشت وجوه بیت المال به 
بابک زنجانی داده شود و در صورت عدم انجام رد مال، 
حکم دادگاه به مرحله اجرا درآید که این موضوع یک تلنگر 

جدی به بابک زنجانی بود. 

آرمان ملی- حمید شجاعی: پیشتازی 
مسعود پزشکیان در دور نخست انتخابات 
ریاست جمهوری در مشارکت ۴۰ درصدی 
مردم با بیش از ۱۰ میلیون رای و رفتن به دور 
دوم نشان داد که وی در صورت مشارکت 
بیشتر مردم دارای قابلیت های بیشتری در 
کاندیدای  قامت یک رئیس جمهور است. 
ارتباط  که  اصلاح طلبان  حمایت  مورد 
جریان  این  با  شده ای  تعریف  و  مشخص 
است  چگونه  اینجاست  نکته  حال  دارد. 
اصلاح طلبانی که همواره در مشارکت بالای 
مردم پیروز انتخابات بودند امروز در مشارکت 
حداقلی نیز توانسته اند دور اول را با پیروزی 
پشت سر بگذارند. مساله این است که آنها 
توانسته اند بخشی از رای جریان رقیب را با 
خود همراه کنند و رای ریزشی جریان رقیب 
کی از همین مساله است. در همین راستا  حا
روز گذشته نشست خبری جبهه اصلاحات با 
حضور آذر منصوری)رئیس جبهه اصلاحات(، 
جواد امام )سخنگوی جبهه اصلاحات( و 
سیاسی  کمیته  )رئیس  اصغرزاده  ابراهیم 
حضور  با  همچنین  و  اصلاحات(  جبهه 
اصحاب رسانه برگزار و مواضع تازه  این جبهه 

از زبان اعضای هیات رئیسه بیان شد. 
تعامل  ملت  حقوق  چارچوب  در   

می کنیم
ح می شود که دولت پزشکیان   بسیار مطر
گر پیروز شود  دولت سوم روحانی است یا ا
از دولت  افرای  از جمله  افراد مختلفی  از 
کابینه استفاد   روحانی یا اصلاح طلبان در 
خواهد کرد. در همین راستا سخنگوی جبهه 
اصلاحات در خصوص این مساله به »آرمان 
ملی« گفت: اصلاح طلبان در انتخابات ۹۲ و 
۹۶ نشان دادند که اولویت برای آنها منافع 
ملی بوده و پاسخ این سوال را با حمایت از 
آقای روحانی دادند. ضمن اینکه در جای 
خود نقد خود را نیز به عملکرد آقای روحانی 
داشتند. جواد امام افزود: امروز هم انتخاب 
آقای دکتر پزشکیان با همین نگاه و استدلال 
صورت گرفته و نگاه جریانی و  حزبی در درجه 
دوم اهمیت قرار دارد و در درجه اول از آنچه  
کثریت  که تامین کننده منافع ملی و خاستگاه ا
جامعه باشد قطعا استقبال می کنیم و اینکه 
کنیم در این شرایط حتما باید به هر  فکر 
قیمتی اصلاح طلبان وارد قدرت شوند با این 
نگاه باید یک کاندیدای کاملا حزبی معرفی 
می کردیم، ولی از اینکه ما مطالبه گر واقعیت ها  
کثریت جامعه باشیم نیز عدول  و خواست ا
کرد. رئیس جبهه اصلاحات هم  نخواهیم 
اظهار داشت: معیار ما برای مواجهه با دولت 
از پیروزی  بعد  ا ن شاءا...  آقای پزشکیان 
کمیت ملی است و  حقوق ملت و حق حا
حقوقی که نادیده گرفته و شده و جامعه ا ی 

که این حقوق را مطالبه می کند. نوع مواجهه 
ما با آقای پزشکیان سهم خواهی نیست، هر 
چند کاندیدای اختصاصی جبهه  اصلاحات 
گفت: مطلوب ما این  است. آذر منصوری 
کاندیدای حزبی داشته  که بتوانیم  است 
باشیم  و امیدوارم  اصلاح طلبان از این تعدد 
حزبی نجات پیدا کنند و به یک حزب واحد 
برسند و اصولگرایان نیز به یک حزب واحد 
برسند و واقعا رقابت حزبی باشد که در این 
گر ما  کشور تعیین کننده باشد.  وی افزود: ا
در این انتخابات بیشتر از آقای پزشکیان 
احساس مسئولیت نکنیم، کمتر نمی کنیم 
چرا که در یک  شرایط دشوار آمدیم و این 
راهبرد را در انتخابات اتخاذ کردیم. منصوری 
بیان کرد: لذا هم در چارچوب حقوق ملت 
تعامل پیشا انتخابات خواهیم داشت و هم 
تعامل پسا انتخابات خواهیم داشت. اتفاقا 
نوع مواجهه ما با جامعه هم اینگونه است 
که تکلیف مردم فقط رای دادن نیست بلکه 
دفاع از ایشان پس از انتخابات هم هست و 
ما هم به عنوان جبهه اصلاحات می خواهیم 
از این رای در انتخابات دفاع کنیم و برای آن 
چارچوب تعیین کردیم و نوع تعامل خود را با 
دولت پس از انتخابات مشخص می کنیم،  از 
اول هم گفتیم که ما زیربار کاندیدای نیابتی 
و اجاره ای نمی رویم برای اینکه فکر می کنیم 
باید مسیری را برویم که بتوانیم در قبال رای 
مردم خودمان هم پاسخگو باشیم. از سوی 
دیگر رئیس کمیته سیاسی جبهه اصلاحات 
نیز بیان کرد: منطق جبهه اصلاحات را خانم 
منصوری گفتند که چارچوب جبهه است، 
کل انجمن مهندسان هستم  اما من دبیر 
همچنان که خانم منصوری دبیر کل حزب 
اتحاد و آقای امام نیز دبیر کل حزب ایثارگران 
هستند. ابراهیم اصغرزاده گفت: من به عنوان 
دبیر کل انجمن مهندسان با هر گونه دولت 
ائتلافی مخالفم و اصلا نمی پذیریم و دلیلی 
ندارد و به همین دلیل هم گفتیم که نامزد 
و  ماموریت ها  لذا  نمی پذیریم.  را  نیابتی 
چشم اندازی که دولت او تشکیل می دهد 
کاملا باید اصلاح طلبانه باشد. ما به هیچ  

وجه با یک پروژه شکست خورده ای که کشور 
کشانده، شریک نمی شویم. ما  را به اینجا 
۲۰ درصد خود را جزؤ آن ۶۰ درصد می دانیم 
یعنی 8۰ درصد. بنابراین انتظارمان از دولت 
آینده به کارگیری روش های کارشناسی است 
برای اینکه کشور را روی ریل درست بازگرداند. 

 رای سلبی یا ایجابی؟
 دور دوم انتخابات یک دوقطبی میان 
برخی  که  گرفته  شکل  جلیلی  و  پزشکیان 
معتقدند در آن باید روی نقاط قوت و ایجابی 
وارد  را  رای خاموش  تا  کرد  کار  پزشکیان 
صنحنه نمود؛ اما برخی دیگر بر این باورند 
که باید روی وجه سلبی سعید جلیلی در 
جامعه تمرکز کرد تا جامعه به خاطر نیامدن 
این  در  دهد.  رای  پزشکیان  به  جلیلی 
خصوص آذر منصوری گفت:  من معتقدم 
این مساله ترکیب سلبی و ایجابی است و 
اساسا عرصه انتخابات عرصه تعارف نیست. 
ما باید بگوییم که چرا فکر می کنیم به دلایل 
گر به ریاست  ایجابی آقای دکتر پزشکیان ا
جمهوری برسد به نفع کشور و مردم است 
گر  و شیوه حکمرانی اصلاح می شود و چرا ا
کی  طرف مقابل بیاید کشور در ورطه  خطرنا
گزیریم  قرار می گیرد. منصوری بیان کرد: ما نا
را بگوییم. ما  که وجه سلبی طرف مقابل 
باید  شما  که  بگوییم  جامعه  به  مجبوریم 
انتخاب کنید بین رویکردی که وقتی دختران 
و زنان ما در جامعه کتک می خورند می گوید 
»ما شرمنده زنان و دختران کشورمان هستیم 
کتک بخوریم« با  که باید  و این ما هستیم 
رویکردی  که هم حجاب بان می گذارد و از 
ح نور دفاع می کند و لایحه سختگیرانه  طر
عفاف و حجاب را می دهد و می گوید این از 
عمق راهبردی ما نشأت می گیرد.« این فعال 
سیاسی اصلاح طلب عنوان کرد: ما رویکردی 
که  را در سیاست خارجی اتخاذ می کنیم  
احساس می کنیم کاملا به نفع کشور است، 
تعامل با دنیا و استفاده از ظرفیت های دنیا  و 
متوقف کردن نگاه یکسویه به شرق . لذا حتما 
رویکرد سلبی در این انتخابات بسیار مهم 
است و اساسا  در انتخابات رویکرد سلبی 

گر قرار است که آن ۶۰ درصد  جواب می دهد و ا
بیایند باید رای شان رای اعتراض به وضع 

موجود باشد. 
 پزشکیان ظرفیت دارد که در مناظره ها 

دست بالا را بگیرد
نخست  مناظره  از  پزشکیان  مسعود   
انتخابات ریاست جمهوری روند رو به رشد 
و صعودی داشت و  هر بر نامه این رشد 
و مناظره  و دیده می شد  بیشتر احساس 
را به خوبی به  این مهم  اول در دور دوم 
که  اینجاست  پرسش  حال  رساند.  اثبات 
جبهه اصلاجات چه تاثیری در این موضوع 
داشته و آیا جلسه ای یا توصیه  هایی برای 
است؟  داشته  پزشکیان  دکتر  به  مناظره 
در این راستا رئیس کمیته سیاسی جیبهه 
پزشکیان  آقای  اظهارداشت:  اصلاحات 
و  کرد  انتخاب  را  کتیک مخصوص خود  تا
کار  که می خواهد درون سیستم  کتیکی  تا
کند و قرار نیست که سیستم را جابه جا کند. 
اصرار بر اینکه من سیاست های کلی نظام 
را اجرا می کنم  و همه برنامه ها قابل احترام 
کید بیش از اندازه وی به این مسائل  است و تا
کتیک انتخاب شده  اشاره به این داشت که تا
پزشکیان چیست.  ابراهیم اصغرزاده گفت: 
انتخاب  در  مداخله ای  اصلاحات  جبهه 
آقای پزشکیان  کتیک های  تا و  کار   ، شعار
کنش هایی که  نمی کند. البته بازتاب ها و وا
را   می دهند  نشان  اصلاحات  جبهه  بدنه 
منعکس می کند. در اینکه ما اطلاعات افکار 
عمومی را در اختیار آقای پزشکیان بگذاریم 
این مسیر کاملا باز است و انجام می گیرد ولی 
اینکه چگونه  طراحی صورت بگیرد در اختیار 
خود آقای پزشکیان است و دغدغه اصلی 
ما به عنوان جبهه اصلاحات پیشبرد تفکر  
اصلاح طلبانه در جامعه است و اینکه نشان 
دهیم  این تفکر می تواند مطالبات عمومی 
یا صدای عمومی را بیان کند. پس از وی آذر 
منصوری رئیس جبهه اصلاحات نیز در این 
خصوص گفت: آقای دکتر پزشکیان بسیار 
گر توصیه هایی داشتیم  اصرار داشتند که ما ا
به ایشان منتقل کنیم و مسیرهایی هم تعیین 
کردند که دغدغه ها و نگرانی ها  و مواردی که 
گفته شود  فکر می کنیم باید در مناظره ها 
و در اعلام مواضع بیان شود، مسیرهایش 
مشخص شده و اعلام می کنیم اما بیشترین 
اصرارمان به آقای پزشکیان  این است که 
خود ایشان آن ظرفیت را دارد که در مناظره ها 
دست بالا را بگیرد. در مرحله اول چون صحنه 
ناعادلانه ای را تشکیل داده بودند فقط در 
موضع دفاع بود اما الان بنا بر شرایطی که 
پیش آمده رقابت در مناظره ها عادلانه است 
و آقای پزشکیان از این ظرفیت استفاده کرد 

و به نظرم تاثیر خود را گذاشت. 
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نگاه جبهه اصلاحات به تعامل با مسعود پزشکیان در پاسخ به »آرمان ملی«:

منافعملی،حقوقملت،نگاهاصلاحطلبانه

قانون   ۶8 ماده  در  شفیعی:  مطهره  ملی–  آرمان   
انتخابات ریاست جمهوری آمده است: »انجام هرگونه 
فعالیت تبلیغاتی از تاریخ اعلام رسمی اسامی نامزد ها له یا 
علیه نامزد های ریاست جمهوری از میز خطابه نمازجمعه و 
یا هر وسیله دیگری که جنبه رسمی و دولتی دارد و فعالیت 
کارمندان در ساعات اداری و همچنین استفاده از وسایل 
و سایر امکانات وزارتخانه ها و ادارات و شرکت های دولتی 
و مؤسسات وابسته به دولت و نهاد ها و مؤسساتی که از 
بودجه عمومی )به هر مقدار( استفاده می کنند و همچنین 
دراختیارگذاشتن وسایل و امکانات مزبور ممنوع بوده و 
مرتکب، مجرم شناخته می شود. تبصره ۱- مؤسسات و 
نهاد هایی که دارایی آنان از اموال عمومی است، همانند 
بنیاد مستضعفان، مشمول ماده فوق هستند. تبصره 
۲- ادارات و سازمان ها و ارگان های دولتی و نهاد ها و 
اعضای آن ها، با ذکر سمت خود حق ندارند له یا علیه 
کارد  هیچ یک از نامزد های انتخاباتی اعلامیه، اطلاعیه، پلا
بدهند.« اما آنچه این روزها می گذرد نشانگر عدم توجه 
کافی به این قانون است که سبب نارضایتی کاندبداهای 
ریاست جمهوری و حامیان آنها شده است. مانند شامگاه 
دوشنبه که در مناظره اول دور دوم انتخابات، در زمان 
جمع بندی پنج دقیقه ای پزشکیان، سعید جلیلی وارد 
بحث شد و همه زمان او را به بگو مگوی دوطرف تبدیل 
کرد. محمدجواد آذری جهرمی در این خصوص گفت که 
»وقت مناظره به صورت عادلانه بین کاندیداها تقسیم 
نشد.« آذری جهرمی در توئیتی نوشت: »برادر آقای جلیلی 
در صداوسیما باید زمان های مناظره دوشنبه را محاسبه 
کنند و وقت های اضافه داده شده به ایشان را محاسبه و به 

آقای پزشکیان تخصیص مجدد داده شود.«
  کنایه واعظی به ورود مجری در مناظره به نفع جلیلی

 محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس جمهوری سابق و 
قائم مقام و رئیس دفتر سیاسی حزب اعتدال و توسعه 
پیرامون مناظره شب دوشنبه در رشته توئیتی نوشت: 
سیاست  دوشنبه،  مناظره  در  صداوسیما  »متاسفانه 
بی طرفی را رعایت نکرد. جلیلی عامدانه در وقت صحبت 
کند  پزشکیان صحبت می کرد تا تمرکز وی را مخدوش 
مجری  نشد.  موفق  پزشکیان،  فاخر  تسلط  به دلیل  و 
هم که در این اقدام غیر حرفه ای سکوت کرد. دور اول 

مناظرات ۴ دربرابر ۱ بود. امشب هم تلقی ۲ در برابر۱!! با 
همه بی عدالتی ها، دکتر مسعود پزشکیان پیروز قاطع 
مناظره بود. چون برخلاف رقیبش که بانی و ادامه دهنده 
وضع موجود است نشان داد به دنبال تغییر است. بر 
خلاف رقیبش، برنامه دارد و صرفا شعار نمی دهد. برخلاف 
رقیبش کلی گویی و لفاظی نمی کند و این اقدامات شعاری 
در مرام و مشی او جایی ندارد. برخلاف رقیبش به دنبال 
تحول و ایجاد امید در جامعه است. برخلاف رقیبش که 
تحریم را نعمت می داند، وی تحریم ها را نقمت می داند و در 
پی مبارزه جدی با آن است. از همه مهمتر »صادق« است 
و چک بی محل نمی کشد و در پی »تغییر« است. پزشکیان 

نمی خواهد نقش بازی کند...«
   تخریب پزشکیان با بودجه عمومی

  از سوی دیگر همگان شاهد هستند رسانه هایی که 
با پول بیت المال منتشر می شود در این روزها به تخریب 
پزشکیان  مسعود  یعنی  اصلاحات  جریان  کاندیدای 
خود  مشی  از  انتقادات  به  پاسخی  و  هستند  مشغول 
نمی دهند. در همین راستا علی عبدالعلی زاده، رئیس 
ستاد انتخاباتی مسعود پزشکیان، نامزد انتخابات ریاست 
جمهوری چهاردهم، در نامه ای خطاب به رئیس قوه 
قضائیه، دادستان کل کشور، رئیس ستاد انتخابات کشور و 
سخنگوی شورای نگهبان، به تبلیغات برخی از رسانه های 
کمیتی و نظامی مانند روزنامه کیهان، جوان،  دولتی، حا
فرهیختگان، خبرگزاری فارس، تسنیم و دانشجو به نفع 

سعید جلیلی اعتراض کرد. 
علی عبدالعلی زاده، طی نامه ای در خصوص  مداخلات 
دکتر  علیه  کمیتی  حا رسانه های  برخی  نهان  و  آشکار 
پزشکیان و تبلیغ به نفع رقیب ضمن یادآورشدن ماده ۶8 
قانون انتخابات کشور مبنی بر ممنوعیت هرگونه فعالیت 
تبلیغی یا ضد آن توسط موسسات و نهاد های دولتی که 
از بودجه عمومی استفاده می کنند، نوشت: »هیچگونه 
کمیتی و نظامی  نظارتی بر تخلفات عیان رسانه های حا
وجود ندارد و قانون در منظر افکار عمومی در حال شرحه 
شرحه شدن است. آنچه وظیفه دستگاه ها و ناظران قانونی 
است بررسی و جلوگیری سریع این نوع تخلفات عیان 
است. بدیهی است پیگیری قضائی این تخلفات از وظایف 

از وظایف اولیه نهادهای متولی در این خصوص است.« 

  تبعیض در تخصیص امکانات
 محسن هاشمی، عضو ارشد حزب کارگزاران هم با بیان 
بعضا  ارگانی  امکانات  و  به نظر می رسد دستگاه ها  این که 
به صورت غیرمساوی در اختیار آقای جلیلی قرار می گیرد، 
عنوان کرد: »مثلا من گلستان و گرگان رفته بودم مشاهده 
گرفتن سالن دچار  برای  آقای پزشکیان  کردم ستادهای 
مشکل هستند و سالن ها را به آن ها نمی دهند، مخصوصا 
سالن هایی مانند مساجد بزرگ، مصلی و سالن های که در 
اختیار ارگان هاست. در صورتی که از آنجا که برگشتم دیدم 
که برای آقای جلیلی در مصلی سخنرانی گذاشتند و به نظرم 
الان طوری شده که دولتی ها و ارگانی ها بی محابا از امکانات 
در تبلیغات برای یک نامزد خاص استفاده می کنند که این 
نه شرعی و قانونی است و نه عرفی است و باید مواظبت شود 

این اتفاق نیفتد.«
  شکست خوردگان هم معترض بودند

 این بی اخلاقی دامن گیر برخی دیگر از کاندیداها که شکست 
خورده هم بود مانند مصطفی پورمحمدی که به عدم رعایت 
بی طرفی صداوسیما اعتراض کرد، ستاد این کاندیدا در ۲۶ 
خرداد نوشت: ریاست محترم ستاد انتخابات صداوسیمای 
جمهوری اسلامی ایران برادر ارجمند جناب آقای صائب؛ 
احتراما به استحضار می رساند برنامه گفت وگوی ویژه جناب 
حجت الاسلام والمسلمین مصطفی پورمحمدی کاندیدای 
دوره چهاردهم ریاست جمهوری اسلامی ایران روز شنبه  
ساعت ٢٢ در شبکه خبر همزمان با پخش سریال پربیننده 

شبکه یک است. 
نظر به رعایت اصل بی طرفی در مواجهه با نامزدهای 
مختلف خواهشمند است ترتیبی اتحاذ فرمایید تا با تعویق 
از  ایران  مردم  استفاده  امکان  یک  شبکه  سریال  پخش 
گفت وگوها و اظهارنظرهای کاندیدای محترم فراهم  آید.لازم 
به ذکر است این مهم در خصوص کاندیدای دیگر از جمله 
آقایان سعید جلیلی با تعویق پخش سریال به مدت ٢٤ دقیقه 
و محمدباقر قالیباف به مدت ۲۱ دقیقه صورت گرفته است.« 
حتی قاضی زاده هاشمی دیگر کاندیدای شکست خورده هم 
منتقد بود و گفت: »صدا و سیما ملزم به رعایت اصل بی طرفی 
در برخورد با همه کاندیداهاست. تکرار دائم سوال »آیا تا آخر 
انتخابات می مانید؟« از سوی مجریان در برنامه های مختلف 

بی طرفی صداوسیما را زیرسوال می برد.«

گزارش »آرمان ملی« از  برخورد های دوگانه  با نامزدها  

صدا و سیما رقیب دوم پزشکیان!

 رونمایی فرمانده اقتصادی پزشکیان از 
نقشه نجات

 چرا پیوستن به FATF برای 
ایران لازم است؟

 وزیر اسبق امور اقتصادی و دارایی در 
کنونی اقتصاد  سخنانی درباره  مشکلات 
این  کرد.  راهکارهای پیش رو صحبت  و 
سخنان در حقیقت رونمایی از بخشی از 
برنامه های اقتصادی مسعود پزشکیان، 
انتخابات  چهاردهمین  کاندیدای 
ریاست جمهوری ایران است. علی طیب نیا  
که در دولت اول روحانی سکان وزارت امور 
اقتصادی و دارایی را در دست داشت و 
خ تورم را در دو سال پیاپی در  توانست نر
کید  دوره  مسئولیت خود تک رقمی کند، تا
کرده است: نظام مالی و بازارهای مالی ما در 
ایران بانک محور هستند یعنی در گذشته 
تامین مالی بنگاه ها و مردم عمدتا توسط 
نظام بانکی صورت گرفته در زمانی که من 
مسئولیت وزارت اقتصاد را بر عهده گرفتم 
برای  عملیاتی  برنامه ریزی  نظام  یک  و 
تنظیم  مشمول  دستگاه های  مجموعه 
کردیم یکی از اهداف ما این بود که سهم 
بازار سرمایه را از تامین مالی کشور بالا ببریم 
اقداماتی هم در این مسیر انجام شد. وی 
توضیح داد: ما اوراق بدهی را به عنوان یک 
وسیله ای برای تحقق این منظور طراحی 
که  کردیم. یعنی هدف اولیه ما این بود 
بخش خصوصی بتواند بدون مراجعه به 
نظام بانکی و صرفا بر اساس اعتبار خودش 
از بازار سرمایه تامین مالی بکند؛ این اعتقاد 
هنوز پا برجاست و من معتقدم بایستی 
شرایطی را فراهم بکنیم که بازار اولیه در 
بازار سرمایه کشور فعال بشود و بتواند در 
تامین مالی بنگاه ها مشارکت جدی داشته 
باشد. این استاد دانشگاه ادامه داد: این 
که رونق  مطلب را هم به خوبی می دانم 
بازار اولیه و افزایش سهمش در تامین مالی 
که بازار ثانویه  کشور منوط به این است 
گر بازار ثانویه رونق  رونق داشته باشد ا
نداشته باشد طبیعتا از طریق بازار اولیه هم 
نمی شود تامین مالی را انجام داد بنابراین 
برنامه ما این است که تمام موانع رونق بازار 
ثانویه و بازار اولیه را مرتفع بکنیم بر اساس 
شناختی که من از مدت مدیریت خودم 
به دست آوردم یکسری عوامل هست که 
عمدتا ناشی از مداخله نابه جای دولت در 
بازار سرمایه ست، بازار سرمایه یعنی بازار 
آزاد یعنی بازاری که اجازه دهیم عرضه و 
تقاضا بدون مداخله مستقیم دولت قیمت 
انواع دارایی  ها را مشخص بکند متاسفانه 
دولت هم به طور مستقیم در فرآیند تعیین 
قیمت ها دخالت می کند و هم با اثرگذاری بر 
سودآوری بنگاه های بورسی روی شاخص 

بورس تاثیر می گذارد.
 مگر می خواهیم قاچاقFATF بکنیم؟

 طیب نیا در بخشی از سخنانش به مساله 
گفت: به هرحال  کرد و  FATF اشاره  مهم 
هدف اول من از پیاده کردن »برنامه جامع 
مبارزه با پولشویی« همین بحث مبارزه با 
فساد در ایران بود ولی یک هدف دوم هم 
که از لیست سیاه  داشتیم و آن این بود 
کشور  ج بکنیم؛ وقتی  کشور را خار  FATF
در این لیست قرار می گیرد تعاملات ما با 
ج دچار محدودیت می شود و ما حتی  خار
درآمدهای نفتی مان هم دیگر نمی توانیم به 
کشور منتقل بکنیم، نمی توانیم سرمایه های 
ج به داخل بیاوریم و تمام  ایرانی ها را از خار
تعاملات ما حذف می شود. وی افزود:  ما 
توانستیم با قدرت و عزت کشور را از لیست 
 FATF ج کنیم و اقدامات جبرانی سیاه خار
را به تعلیق در بیاوریم، متاسفانه دوباره 
عده ای با دست خودشان کشور را به لیست 
ترکیه  گذشته  روز  برگرداندند، چند  سیاه 
ج شد. رئیس کل  کستری خار از لیست خا
کرده باید جشن  بانک مرکزی ترکیه اعلام 
ملی بگیریم ما تنها کشوری در دنیا بودیم 
لیست  از  اقدام  برنامه  اجرای  از  قبل  که 
ج شدیم ولو به صورت تعلیق، این  سیاه خار
شایسته  تقدیر بایسته بود نه اینکه عده ای 
به خاطر اینکه چرا این اقدام در دوران وزارت 
طیب نیا دارد انجام می شود چرا در دوران 
ریاست جمهوری آقای روحانی دارد انجام 
می شود، بلکه به نام خودشان باید انجام 
شود اجازه تصویب ندادند. همان بزرگواری 
که در دوران مسئولیت خودش نامه زده 
است به دستگاه ها و آنهارا مکلف کرده است 
که مشکل با FATF را حل کنید همان شخص 
بزرگواری که در بند چهارم نامه اش می گوید: 
بروید عضو کنوانسیون جرایم سازمان یافته 
اسبق  وزیر  است؟  مهم  چرا  این  شوید؛ 
اقتصاد عنوان کرد: ما از برنامه های اقدام 
FATF ۳۹ مورد را اجرا کردیم و ۲ عدد را اجرا 
نکردیم و دلیل بقای ما در لیست سیاه این 
است، این ۲ مورد کدام است؟ مهمترین آن 
عدم الحاق به کنوانسیون جرایم سازمان 
بزرگواری  شخص  چرا  است،  پالرمو  یافته 
که در دوران مسئولیتش خودش می گوید 
بروید عضو شوید امروز مخالف اصلی است 
برسد  تصویب  به  ما  الحاق  نمی گذارد  و 
به هرحال ما این توفیق را به دست آوردیم و 
گر شما در  طبیعتا من این را به شما بگویم: ا
تحریم نباشید، بیشتر نیاز است که در لیست 
سیاه نباشید وگرنه نمی توانید از مزایای لغو 

تحریم ها برخوردار شوید. 


